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PROTOKÓŁ Nr LI/2023 

z Sesji  Rady Miejskiej w Tucznie z 
z dnia 28 lutego 2023r. 

 
Na podstawie listy obecności w posiedzeniu Rady Miejskiej w Tucznie uczestniczyło o godzinie 15:00 10 
Radnych.  
Posiedzenie odbyło się w Gminnym Ośrodku Kultury w Tucznie, ul. Wolności 26A, 78-640 Tuczno 
Otwarto posiedzenie. 
 
Lista obecności stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu. 
 
W posiedzeniu uczestniczyli także następujący goście: 
 
1. Burmistrz Tuczna – Krzysztof Mikołajczyk 
2. Skarbnik Gminy – Violetta Stępień 

 
 
Ad. pkt. 1. 
Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum. 
Przewodnicząca rozpoczęła obrady. 
 
Ad. pkt. 2 
Przedstawienie porządku obrad. 
Przewodnicząca odczytała porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 
4. Informacja Burmistrza Tuczna z działalności międzysesyjnej. 
5. Podjęcie Uchwały Nr LI/401/2023 Rady Miejskiej w Tucznie w sprawie zmian w budżecie Gminy 
Tuczno na 2023 r. 
6. Podjęcie Uchwały Nr LI/402/2023 Rady Miejskiej w Tucznie w sprawie ustalenia stawki za 1 km 
przebiegu pojazdu, uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, 
młodzieży, uczniów oraz rodziców. 
7. Podjęcie Uchwały Nr LI/403/2023 Rady Miejskiej w Tucznie w sprawie wprowadzenia zmian do 
statutu "TOLA" Publicznego Żłobka w Tucznie. 
8. Podjęcie Uchwały Nr LI/404/2023 Rady Miejskiej w Tucznie w sprawie pozytywnego zaopiniowania 
zamiaru wniesienia wkładu pieniężnego do Spółki SIM "KZN-Wielkopolska" Sp. z o.o. z siedzibą w 
Rawiczu. 
9. Podjęcie Uchwały Nr LI/405/2023 Rady Miejskiej w Tucznie w sprawie wyrażenia zgody na 
dzierżawę nieruchomości stanowiących własność Gminy Tuczno. 
10. Podjęcie Uchwały Nr LI/406/2023 Rady Miejskiej w Tucznie w sprawie określenia trybu i 
szczegółowych kryteriów ocen wniosków o realizację zadań publicznych w ramach inicjatywy lokalnej. 
11. Podjęcie Uchwały Nr LI/407/2023 Rady Miejskiej w Tucznie w sprawie uznania skargi za 
bezzasadną. 
12. Interpelacje, wolne wnioski i zapytania. 
13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
14. Informacje Przewodniczącej Rady Miejskiej w Tucznie. 
15. Zamknięcie obrad LI Sesji Rady Miejskiej w Tucznie. 
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Przewodnicząca po odczytaniu porządku obrad rozpoczęła głosowanie: 

ZA – 10 

PRZECIW – 0  

WSTRZYMUJĘ SIĘ – 0  

Ad. Pkt. 3 

Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Rady Miejskiej w Tucznie. 

Radni nie zgłosili zastrzeżeń do projektu protokołu z poprzedniego posiedzenia Rady, przewodnicząca 

rozpoczęła głosowanie:  

ZA - 10 

PRZECIW - 0 

WSTRZYMUJĘ SIĘ - 0 

Ad. Pkt. 4 

Informacje Burmistrza Tuczna z działalności międzysesyjnej. 

Głos zabrał Burmistrz Tuczna. Sprawozdanie obejmuje okres od 27 stycznia do 28 lutego 2023 r.  

30 stycznia odbyło się podsumowanie roku, działalności biblioteki Burmistrz ocenia pozytywnie. Odbył 

się koncert poezji śpiewanej jak również koncert walentynkowy, które były zorganizowane na bardzo 

wysokim poziomie. Z okazji 692 rocznicy nadania praw miejskich miastu Tuczno odbyło się spotkanie z 

radnym Pawłem Sochackim, oraz pokaz jego filmu o Tucznie. 2-3 lutego odbyło się szkolenie 

organizowane przez Wielkopolski Ośrodek Kształcenia i Studiów Samorządowych w sprawie obowiązku 

zmniejszenia zużycia energii elektrycznej przez jednostki finansów publicznych. W razie, gdy gmina nie 

spełni określonych warunków, grożą jej kary finansowe. 10 lutego przekazano posterunkowi w Tucznie 

dwa alkomaty do badania trzeźwości kierowców. 14 lutego Burmistrz brał udział w posiedzeniu Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji. 16 lutego spotkanie z nadleśniczym z Kalisza Pomorskiego. 21 lutego 

spotkanie z przedstawicielką Komendy Powiatowej Policji w Wałczu w sprawie dofinansowania, 

bezpieczeństwa w ruchu drogowym oraz konsultacji społecznych w sprawie bezpieczeństwa na terenie 

Gminy Tuczno. 24 lutego spotkanie z dyrektorem zakładu opiekuńczo leśniczego „Leśna Ustroń”. 

Burmistrz poruszył temat przetargu na termomodernizację przedszkola, najniższa oferta przewyższała 

przeznaczone środki x3, Burmistrz zwrócił się o dodatkowe środki. Ogłoszono również przetarg na 

budowę infrastruktury wodociągowej. Złożono również wniosek o dofinansowanie utylizacji azbestu.  

Ad. Pkt. 5 

Podjęcie Uchwały Nr LI/401/2023 Rady Miejskiej w Tucznie w sprawie zmian w budżecie Gminy 
Tuczno na 2023 r. 
Przewodnicząca odczytała projekt uchwały, po czym oddała głos Skarbnikowi Gminy. 
Pani Skarbnik przedstawiła informacje, które stanowią uzasadnienie do niniejszej uchwały.  
Wprowadzono poprawkę do § 5, gdzie słowa „zmian w budżecie” zamieniono na słowa „uchwalenia 
budżetu”. 
Przewodnicząca rozpoczęła głosowanie. 
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ZA- 10 
PRZECIW- 0 
WSTRZYMUJĘ SIĘ- 0 
 
Ad. Pkt. 6 
Podjęcie Uchwały Nr LI/402/2023 Rady Miejskiej w Tucznie w sprawie ustalenia stawki za 1 km 
przebiegu pojazdu, uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, 
młodzieży, uczniów oraz rodziców. 
Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. 
Prawnik obecny na sesji zwrócił uwagę, że należy zmienić numer uchwały w § 2, gdyż traci moc 
uchwała z 2022 r. Wprowadzono wspomnianą poprawkę oraz zmieniono kwotę zawartą w 
uzasadnieniu. 
Rozpoczęto głosowanie:  
ZA- 10 
PRZECIW- 0 
WSTRZYMUJĘ SIĘ- 0 
 
 
Ad. Pkt. 7 

Podjęcie Uchwały Nr LI/403/2023 Rady Miejskiej w Tucznie w sprawie wprowadzenia zmian do 

statutu "TOLA" Publicznego Żłobka w Tucznie. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Wobec braku uwag i głosów dyskusji, rozpoczęto 

głosowanie: 

 

ZA- 10 
PRZECIW- 0 
WSTRZYMUJĘ SIĘ- 0 
 

 
Ad. Pkt. 8 

Podjęcie Uchwały Nr LI/404/2023 Rady Miejskiej w Tucznie w sprawie pozytywnego zaopiniowania 

zamiaru wniesienia wkładu pieniężnego do Spółki SIM "KZN-Wielkopolska" Sp. z o.o. z 

siedzibą w Rawiczu. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. 

Głos zabrał Burmistrz Tuczna. Wyjaśnił, iż celem jest objęcie pełnoprawnego członkostwa w Spółce.  

Głos zabrał radny Gajzler. Poprosił, aby w przyszłości tego typu nazwy pojawiały się w pełnej nazwie.  

ZA- 10 
PRZECIW- 0 
WSTRZYMUJĘ SIĘ- 0 
 

 
Ad. Pkt. 9 
Podjęcie Uchwały Nr LI/405/2023 Rady Miejskiej w Tucznie w sprawie wyrażenia zgody na 
dzierżawę nieruchomości stanowiących własność Gminy Tuczno. 
Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Poinformowała, że należy zmienić treść uchwały, usunąć 
§2. 
Głos zabrał radny Gajzler, zabrał głos w sprawie pierwszej z działek. Radny zakładał, że gmina będzie 
szukać dzierżawcy na dłuższy okres oraz możliwości inwestycyjnych. Radny zauważył, iż jest 
wyznaczony fragment działki po obu stronach drogi prowadzącej do plaży. Nie ma wydzielonej działki 
drogowej. Według radnego, w tym kształcie gmina daje przyszłemu dzierżawcy możliwość 
zablokowania dojazdu do plaży. W umowie należy zamieścić zapis o służebności dojazdu do plaży nad 
jeziorem.  
Głos zabrał Burmistrz. Burmistrz potwierdził, że mogą być konkretne zapisy w umowie dotyczące drogi, 
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nie uważa również iż 5 lat to termin krótki. Nie ma wydzielonej geodezyjnie drogi prowadzącej na tzw. 
Dziką Plażę.  
Głos zabrał radny Gajzler, z jego wyliczeń cykl „życia” wybudowanego domku letniskowego to około 30 
lat, jeśli chodzi o plan zagospodarowania, radny zauważył, że zawsze można go zmienić.  
Głos zabrała radna Milewska. Zauważyła, że również powinno się zmienić uzasadnienie, usunąć 
konkretne zdanie dotyczące § 2 co też uczyniono.  
Głos zabrał radny Gajzler, którego zdaniem przy długoterminowej umowie należałoby umieścić pewne 
zapisy, gdyż nie można sobie pozwolić na działania sprzeczne z założeniami.  
Głos zabrał radny Sochacki, pytał czy w przypadku zadowolenia obu stron, po 5 latach można 
dzierżawę przedłużyć, czy musi być zorganizowany nowy przetarg. Uzyskał odpowiedź, iż musi być 
przeprowadzony nowy przetarg.  
Głos zabrał Burmistrz. Wydzierżawienie nawet na 10 lat nie daje gwarancji inwestorowi.  
Głos zabrał radny Gajzler, zwraca uwagę na deficyt miejsc noclegowych w Tucznie. Uniemożliwia to 
rozwój turystyki czy drobnych interesów.  
Głos zabrała radna Milewska. Uważa, że baza noclegowa jest bardzo dobra.  
Głos zabrał radny Gajzler, według radnego nie ma w Tucznie bazy noclegowej, aktualnie na „dzikusie” 
stoi kilka „domków”, nie przeszkadzają one w tym by prowadzić pole namiotowe, należy dobrze 
podzielić działkę.  
Głos zabrał radny Sochacki, uważa, że jeśli nie będzie podłączona kanalizacja, może powstać 
podobna sytuacja do kempingów Teletry, czyli przepełniające się szambo.  
Głos zabrała radna Milewska. Uznaje, iż najpierw należałoby pomyśleć nad Teletrą, a na to nie ma 
pieniędzy.  
Głos zabrał radny Gajzler. Według radnego wszystko zależy od perspektywy, w dłuższej perspektywy 
gminę stać na to, gdyż dzięki inwestowaniu i budowie domków powstaną dochody.  
Głos zabrał Burmistrz, zgadza się z radnym, należy używać zwrotów pozytywnych, zdaniem Burmistrza 
najważniejszą potrzebą jest zadbanie o to co istnieje. 
Głos zabrał radny Gajzler. Uważa on, iż należy rozważać decyzję pod względem tego czy są 
prorozwojowe.  
Głos zabrała radna Milewska. Pytała radnego Gajzlera o to, jak odpowie mieszkańcom Krępy, którzy by 
się dowiedzieli, że gmina chce wydać pieniądze na kanalizację i wodociągi na plażę, a oni tego typu 
infrastruktury nie posiadają.  
Głos zabrał radny Gajzler, uważa, że problem jest powszechny, jednak tak można się zastanawiać przy 
każdej inwestycji.  
Przewodnicząca rozpoczęła głosowanie: 
ZA- 6 
PRZECIW- 2 
WSTRZYMUJĘ SIĘ-  2 
 
Ad. Pkt. 10 

Podjęcie Uchwały Nr LI/406/2023 Rady Miejskiej w Tucznie w sprawie określenia trybu i 

szczegółowych kryteriów ocen wniosków o realizację zadań publicznych w ramach inicjatywy 

lokalnej. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały, po czym odniosła się do pojawiających się informacji, obaw 

mieszkańców. Uchwała ta nie ma związku z funduszem sołeckim.  

Głos zabrał Burmistrz, który potwierdził słowa Przewodniczącej Rady.  

Głos zabrał radny Gajzler. Wyjaśnił, iż inicjatywa lokalna umożliwia każdemu mieszkańcowi wyjść z 

inicjatywą odnośnie inwestycji. W planie pracy Komisji Spraw Społecznych i Budżetu jest punkt 

dotyczący dyskusji na temat tego projektu. Radny chciałby się pochylić nad trybem oceny wniosków. 

Radni jednogłośnie zdecydowali się wycofać projekt z porządku obrad celem przedyskutowania go 

na posiedzeniu Komisji Spraw Społecznych i Budżetu.  

 
 
Porządek obrad po wprowadzonych zmianach: 
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1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 
4. Informacja Burmistrza Tuczna z działalności międzysesyjnej. 
5. Podjęcie Uchwały Nr LI/401/2023 Rady Miejskiej w Tucznie w sprawie zmian w budecie Gminy 
Tuczno na 2023 r. 
6. Podjęcie Uchwały Nr LI/402/2023 Rady Miejskiej w Tucznie w sprawie ustalenia stawki za 1 km 
przebiegu pojazdu, uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, 
młodzieży, uczniów oraz rodziców. 
7. Podjęcie Uchwały Nr LI/403/2023 Rady Miejskiej w Tucznie w sprawie wprowadzenia zmian do 
statutu "TOLA" Publicznego Żłobka w Tucznie. 
8. Podjęcie Uchwały Nr LI/404/2023 Rady Miejskiej w Tucznie w sprawie pozytywnego zaopiniowania 
zamiaru wniesienia wkładu pieniężnego do Spółki SIM "KZN-Wielkopolska" Sp. z o.o. z siedzibą w 
Rawiczu. 
9. Podjęcie Uchwały Nr LI/405/2023 Rady Miejskiej w Tucznie w sprawie wyrażenia zgody na 
dzierżawę nieruchomości stanowiących własność Gminy Tuczno. 
 
11. Podjęcie Uchwały Nr LI/406/2023 Rady Miejskiej w Tucznie w sprawie uznania skargi za 
bezzasadną. 
12. Interpelacje, wolne wnioski i zapytania. 
13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
14. Informacje Przewodniczącej Rady Miejskiej w Tucznie. 
15. Zamknięcie obrad LI Sesji Rady Miejskiej w Tucznie. 
 
 
 
Ad. Pkt. 11 

Podjęcie Uchwały Nr LI/406/2023 Rady Miejskiej w Tucznie w sprawie uznania skargi za 

bezzasadną. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały oraz uzasadnienie.  

Głos zabrał radny Gajzler. Nie zgadza się z tezami Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Radny był obecny 

na posiedzeniu, na którym omawiana była niniejsza skarga. Radny ma zastrzeżenia do trybu pracy 

komisji. Zdaniem radnego, przewodnicząca nie miała posiedzenia pod kontrolą. Radny zauważył 

również, że na posiedzeniu pojawił się również prawnik zatrudniony przez gminę. Radny podsumował 

czego dotyczy skarga, mianowicie braku czynności urzędników, nieprzestrzeganie przepisów KPA, 

brak znajomości prawa budowlanego, pisanie pism bez podania podstawy prawnej, opieszałość i 

zbędna zwłoka w załatwianiu sprawy, tryb pisania pism i nadawania ich na poczcie. Radny uznaje, 

że skarga jest zasadna. Według radnego często zdarza się, iż sprawy są załatwiane po terminie. 

Zdaniem radnego Burmistrz po otrzymaniu skargi wykonał wszystkie czynności tak jak powinny być 

wykonane jednak sama skarga pozostaje zasadna.  

Głos zabrał prawnik obecny na Sesji RM. Wyjaśnił, iż Burmistrz ukarał pracownika karą porządkową 

przewidzianą w Kodeksie Pracy zgodnie z KPA. Gdyby skarżący skorzystał z przysługujących mu 

środków prawnych, mógłby wnieść ponaglenie do SKO, może to zrobić każdy, uznał, iż aby mówić o 

niezałatwionych sprawach, należy mieć na to dowody. Skarżący wniósł skargę na pracownika, 

Burmistrz pracownika ukarał, przyczynił się do przyspieszenia postępowania.  

Głos zabrał Burmistrz. Zauważył, że występują tu dwie skargi, najpierw skarga na pracownika do 

Burmistrza, następnie skarga na Burmistrza do Rady Miejskiej. Według Burmistrza zareagował on 

właściwie, szybko oraz zdecydowanie. Burmistrz ukarał pracownika, jednak nie usatysfakcjonowało 

to skarżącego, dlatego też napisał skargę na Burmistrza. Zauważył, że należy mówić o konkretnym 

przypadku, a nie uogólniać sytuacji na cały urząd.  
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Głos zabrał radny Gajzler. Według radnego Burmistrz odpowiada bezpośrednio za ich pracę. W obliczu 

faktów trudno radnemu uznać skargę za niezasadną.  

Głos zabrała radna Milewska, która zwróciła uwagę na błąd w dacie w uzasadnieniu do niniejszej 

uchwały, która została poprawiona.  

Głos zabrała Pani Skarbnik, która zareagowała na słowa radnego Gajzlera. Pani Skarbnik zauważyła, 

że pracuje w urzędzie od wielu lat i nie przypomina sobie sytuację, by została złożona skarga na 

pracownika urzędu.  

Głos zabrał radny Gajzler. Zauważył, że jeśli uważa, iż coś działa niewłaściwie w pracy urzędu, to jako 

radny ma obowiązek o tym mówić. Według radnego narzekania na pracę urzędu są powszechne.  

Głos zabrała radna Szczęsna. Poinformowała, iż na posiedzeniu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji po 

wysłuchaniu skarżącego oraz Pana Burmistrza członkowie jednogłośnie uznała skargę za 

bezzasadną.  

Przewodnicząca rozpoczęła głosowanie.  

ZA- 8 
PRZECIW- 1 
WSTRZYMUJĘ SIĘ-  1 
 
Ad. Pkt. 12 
Interpelacje, wolne wnioski i zapytania. 

Przewodnicząca odczytała interpelację radnego Gajzlera dotyczącą zamiany działek, na których 

znajdują się place zabaw, po czym odczytała odpowiedź na niniejszą interpelację.  

Głos zabrał radny Gajzler. Nie satysfakcjonuje go odpowiedź na interpelację, ani decyzja Burmistrza. 

Dokonując zamiany, gmina zyskuje dwa atrakcyjne tereny, według niego koszt patrząc z perspektywy 

czasu jest niewielki, jednak jest ot duża rzecz dla mieszkańców tych miejscowości. 

Głos zabrał Burmistrz Tuczna. Wyjaśnił, iż jeśli chodzi o Martew, procedura przedłużyła się, ponieważ 

gmina chce pozyskać grunt przy świetlicy wiejskiej. Burmistrz poinformował, że wcześniej nie słyszał 

sygnałów od mieszkańców Krępy Krajeńskiej w tej sprawie.  

Głos zabrał radny Sochacki, podjął temat parkowania ciężarówek na rynku w Tucznie. Podczas komisji 

Rolnictwa radni byli na rynku, znaleźli wyrwane kamienie oraz zniszczone podłoże.  

Głos zabrał radny Gajzler, który również zauważa ten problem. 

Głos zabrał Burmistrz. Poinformował, że pewne kroki zostały podjęte, by znaleźć, wyznaczyć miejsce 

dla takich pojazdów. Nie ma być to parking dla przejeżdżających TIRów, zamysł dotyczy mieszkańców 

gminy, aby oni mogli parkować swoje naczepy.  

 

Ad. Pkt. 13 
Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

Odpowiedzi zostały udzielone w poprzednim punkcie.  

 

Ad. Pkt. 14 

Informacje Przewodniczącej Rady Miejskiej w Tucznie. 

Przewodnicząca odczytała Pismo skierowane do Przewodniczącej Rady Miejskiej od Komendanta 

Powiatowego Policji w Wałczu odnośnie współfinansowania radiowozu oznakowanego do 

wykorzystanie na posterunku policji w Tucznie.  

Przedstawiła również radnym informacje odnośnie wiaty na przystanku PKP oraz protokół pokontrolny 

z kontroli przeprowadzonej w Bibliotece w Tucznie.  

 

Ad. Pkt. 15 

Zamknięcie obrad LI Sesji Rady Miejskiej w Tucznie. 
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Przewodnicząca zakończyła obrady.  
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